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Bucsa Község Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

Bucsa, Kossuth tér 6. Tel: 66/585-520. 

Ikt.sz.: 117-22/2024.  

22. sz. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 

 

Készült: Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2024. október 30-án (szerda) 

délután 8,30 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 

Az ülés helye: Bucsa, Községháza nagyterme (Bucsa, Kossuth tér 6.) 
 

Jelen vannak: Kláricz János polgármester, Harmati Gyula alpolgármester, Faluházi Sándor 

Attila alpolgármester, Lávai János, Márki Tiborné, Ruzsányi Szabolcs képviselők. 

 

Távol maradt: Fenyődi Attila képviselő 
 

Tanácskozási joggal meghívott: Dr. Nagy Éva jegyző 
 

Kláricz János polgármester: Köszöntötte a megjelent képviselőket és Dr. Nagy Éva jegyzőt. 
 

Megállapította, hogy az ülés határozatképes, Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-

testülete részéről 7 fő képviselőből 6 fő jelen van. Hiányzik 1 fő, a határozathozatalban részt 

vesz 6 fő. 
 

A napirendi pontok ismertetése előtt szeretné még a mai ülést két új napirendi ponttal 

kiegészíteni, a fogorvosi alapellátással kapcsolatos Feladatellátási szerződés megkötésével, és 

a Háziorvosi alapellátás tartós helyettesítésével kapcsolatos döntés meghozatalával, így 5 

napiendi pont helyett 7 napirendi pont lesz. 
 

Ismertette a napirendi pontokat:  

1./ Tájékoztatás a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között megtett 

fontosabb intézkedésekről  

 Előadó: Kláricz János polgármester 
 

2./ Bucsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi adókról szóló rendelete 

megalkotása 

 Előadó: Kláricz János polgármester 
 

3./ Kóti Árpád Faluház és Könyvtár intézményvezetői pályázat kiírása 

 Előadó: Kláricz János polgármester 
 

4./ Döntés a 2025 évi folyószámla hitelkeret szerződés megkötésével kapcsolatosan 

 Előadó: Kláricz János polgármester 

 

5./ A Fogorvosi alapellátással kapcsolatos döntés meghozatala - Feladatellátási szerződés 

megkötése a Szentpéteri-Dental Kft-vel 

 Előadó: Kláricz János polgármester 

 

6./ Felhatalmazás az I. sz. vegyes háziorvosi körzet 2024. december 1. napjától történő 

működtetésére DRGP-ONE Kft-vel megkötendő Megbízási szerződés aláírására  

 Előadó: Kláricz János polgármester 
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7./ Bejelentések 

Megkérdezte a képviselőket, van-e valakinek a napirendi pontokkal kapcsolatosan kérdése, 

kiegészítése?  

Mivel kérdés és kiegészítés nem volt, kérte a képviselőket, kézfelemeléssel szíveskedjenek 

szavazni, aki a napirendi pontokat elfogadja.  

 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelenlévő 6 tagja 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a napirendi pontokat elfogadta.    

 

1.napirendi pont: Tájékoztatás a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két 

ülés között tett fontosabb intézkedésekről 
 

Kláricz János polgármester: Ismertette az első napirendi pontot a tájékoztatást a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között tett fontosabb intézkedésekről. 

 

Az alakuló ülést követően a döntéseknek megfelelően a szervezeti intézkedések megtörténtek. 

Az új bizottság megkezdte munkáját.  

Október 22-én koszorúzás volt a 1956-os forradalom emlékére a Kossuth téri emléktáblánál. 

Megköszönte a szervezést a Kóti Árpád Faluház és Könyvtár intézményvezetőjének. 

 

Megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása? 

Kérte a Képviselő-testület tagjait kézfelemeléssel jelezze, aki elfogadja a tájékoztatást a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között tett fontosabb intézkedésekről 

 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelenlévő 6 tagja 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

63/2024.(X.30.) Képviselő-testületi határozat 

Tájékoztatás a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között tett 

fontosabb intézkedésekről 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatok 

végrehajtásáról és a két ülés között tett fontosabb intézkedésekről szóló tájékoztatást 

elfogadja. 

Felelős: Kláricz János polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

2.napirendi pont: Bucsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi adókról 

szóló rendelete megalkotása 

 

Kláricz János polgármester: Előterjesztette a második napirendi pontot, a Bucsa Község 

Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi adókról szóló rendelete megalkotását. 

Nagyon régóta nem volt a magánszemélyek kommunális adója felülvizsgálva. Az előző 

testületekben volt már kísérlet a díjtétel megemelésére, de a veszélyhelyzet ez felülírta. Az 

adótétel évek óta nincs reálisan meghatározva, így ezen mindenféleképpen módosítani 

szükséges. 

Előkészítés alatt áll egy fejlesztési hitel, amelyet a jelenlegi kommunális adó emelésével 

szeretnének egybekötni. Így ebben a ciklusban jelentősen nagy területen tudna az 

önkormányzat aszfalt utakat építeni. Így a kommunális adó emeléséből befolyó összeget a 

belterületi utak fejlesztésére lehetne fordítani. 
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Az adótétel összegének meghatározásánál figyelembe vették az infláció növekedését, 

valamint a környező települések kommunális adóinak mértékét is. 

Az új díjtétel mellett kedvezményt is biztosítanak a 70 év feletti lakosoknak, valamint a 

lakóépülettel nem rendelkező telkek is kapnak kedvezményt. 

 

Megkérdezte Márki Tiborné elnököt, hogy kíván-e kiegészítést tenni? 

 

Márki Tiborné képviselő: A Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság véleményezte az 

önkormányzat helyi adó rendeletét, amit el is fogadott és a Képviselő testület felé is 

elfogadásra javasol. 

 

Kláricz János polgármester: Megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása? 

 

Lévai János képviselő: Véleménye szerint a jelenlegi gazdasági helyzetben indokolt az 

emelés, mivel nehéz helyzetben van az önkormányzat. Ugyanakkor azt is látja, hogy Bucsa 

egy elszegényedett falu, sok az idős nyugdíjas, kisnyugdíjas. A fiatalabb lakosok közül sokan 

gyereket nevelnek, vagy közfoglalkoztatásból élnek, ebből kell megélni, rezsit fizetni, élelmet 

venni, ruházkodni. Nekik nehézséget okozhat az emelés. Azt hiányolja, hogy 2010. év óta 

akár 500 forintjával is lehetett volna emelni a kommunális adót akkor most nem itt tartanának. 

Egyszerre a 400 %-os emelés az önkormányzat felé ugyan indokolt, de a lakosságot terhelő 

inflációs terhek miatt ezt túl magasnak tartja. Ez a véleménye. Arra gondolt, hogy talán 

érdemes lenne megvizsgálni, hogy hol tudnának az önkormányzat kiadásaiból lefaragni. 

Most érzi, hogy mekkora hiba volt az a képviselő társak részéről, hogy nem engedtek ide 

munkahelyeket létesülni, amiből plusz pénz folyna be. Javasolni szeretné, hogy ha egy 

vállalkozó szeretne itt munkahelyet létesíteni azt vegyék fel napirendre, a jövőben és 

tárgyalják meg, és egységesen foglaljanak állást. Úgy gondolja, hogy nagyon fontos lenne, 

hogy a településen több munkahely legyen, több iparűzési adó folyna be, aminek az 

összegéből az önkormányzat is jobb helyzetben lenne. 

Javasolni szeretné a képviselő társainak, hogy a 2025. évi tisztelet díjukról mondjanak le az 

önkormányzat javára, egészében, vagy 50 %-ban. 

Tudja, hogy minden munkahely fontos, viszont javasolja Polgármester Úrnak, valamint a 

Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottságnak érdemes lenne felülvizsgálnia az önkormányzati 

létszámot. Tudomása szerint négy pénzügyi munkatárs dolgozik a hivatalnál.   

 

Kláricz János polgármester: Nem négy fő pénzügyi kollégájuk van, hanem csak kettő. 

Megkérdezte képviselő társát, hogy honnan van ez az információja? 

 

Lévai János képviselő: Információt az önkormányzat honlapjáról szerzett. Ott három 

pénzügyes kolléga van és egy pénztáros. 

 

Dr. Nagy Éva jegyző: Képviselő úr a gyesen lévő kolléganőre gondol, aki nem 

köztisztviselőként volt foglalkoztatva. 

 

Kláricz János polgármester: Még lehet, hogy a nyugdíjba vonult kollégák is fent vannak a 

honlapon. Ne azon információk alapján nézze meg képviselő úr az önkormányzat szervezeti 

felépítését. 

 

Lévai János képviselő: Ugyancsak a honlapon látta, hogy vannak olyan dolgozók akik már 

nem a hivatalban dolgoznak, mégis ott vannak még feltüntetve. Az elkészült jegyzőkönyvek 
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fél éve nem kerültek fel a honlapra. Az utolsó jegyzőkönyv még májusban került fel, azóta 

egyetlen jegyzőkönyv sincs feltéve. Kéri, hogy ezt valamilyen formában pótolják.  

Lenne még egy javaslata. A sporttelepen lévő büfét irodának át lehetne alakítani a Csali 

Horgászegyesület elnökének. Most látja, hogy bent van az irodája az önkormányzat 

épületében. 

 

Kláricz János polgármester: Ez sajnos nem kivitelezhető. Tudja, hogy a külső szemlélők el 

szokták dönteni, hogy kinek mennyi a feladata az önkormányzatnál. Az említett kolléga és 

munkatársa olyan jogosítvánnyal rendelkeznek, amellyel a Gyulai Tankerülettel kötött 

szerződés értelmében az iskolások utaztatását végezhetik. Ez azt jelenti, hogy amit ellátnak 

munkakört, ami napi 8 órás az több különböző területből tevődik össze. Ilyen a 

személyszállítás, ezenkívül az önkormányzatnál is bizonyos szakmai területért felelnek, pl. a 

polgári védelem, a műszaki terület, osztottan a közfoglalkoztatottak irányítása, olyan hatósági 

ügyek, amelyek a hivatali munkán belül elengedhetetlenek, emellett rendszergazda. A  

Kollegája szintén foglalkozik a közfoglalkoztatás elszámolásával, ellenőrzéseivel. Tűnhet úgy 

külső szemlélőként, hogy az önkormányzatnál bizonyos emberek nincsenek megfelelően 

terhelve, de ez nem így van. Összességében 2010 óta sokan próbálták már külső szemmel 

véleményezni, hogy hogyan lehetne hatékonyabb az Önkormányzat. Viszont kéri, hogy ezt a 

belső összetételt a vezetők dönthessék el, ne egy kívülálló. Igyekeznek minden területen 

megfelelni. Van egy elvárás a lakosság részéről és a képviselők részéről megfogalmazva, ami 

töredéke annak, ami az elvárás a közigazgatás részéről. Nincs olyan kolléga, akinek ne lenne 

folyamatosan tennivalója. 

A jövőben lesznek a hivatalon belül átcsoportosítások. Három kolléga áll nyugdíjba lépés 

előtt, egy fő ebből már az idén nyugdíjba vonul. A létszámot nem tervezik bővíteni, hanem a 

feladatok lesznek átcsoportosítva. Nem lesz könnyű helyzetben az önkormányzat, egyfajta 

szemlélet váltás biztosan lesz. A közfoglalkoztatás külsős területeinek irányítását is az 

említett kollegára szeretné bízni. Véleménye szerint megfelelően fog tudni ez működni.  

Az, hogy valaki a hivatalon belül működik, dolgozik, besegít nem biztos, hogy a hivatal 

köztisztviselője, vagy az önkormányzat közalkalmazottja. Hosszú távú közfoglalkoztatás 

keretében vannak foglalkoztatva munkatársak, takarítók. Ez az önkormányzatra is igaz, 

törekszenek arra, hogy minél több létszámban tudjanak közfoglalkoztatottakat alkalmazni, 

mivel itt a bértámogatás 90 %.  

Megköszöni a jelzést a képviselő úrnak, de kéri, hogy az önkormányzat a belső összetételét a 

vezetők döntései alapozzák meg. Kéri a képviselő urat, hogy fogadja el ezt. A hatékonyságot 

illetően alkosson véleményt. 

A kommunális adó díjtételével kapcsolatban egyetért Képviselő Úrral abban, hogy elég magas 

lesz most ez a lépték. Lehetett volna fokozatosságot bevezetni, amit már lehetett volna, de 

egyéb indokok miatt ezek elmaradtak, kísérletek voltak rá. 

Összességében a település lakosságot érintő pénzügyi terhelhetősége mind a magas infláció 

ellenére is az elmúlt években jutott el oda, hogy kigazdálkodható. Ezt onnan lehet látni, hogy 

hosszú évekig nem változott az iparűzési adó mértéke, 19 és 21 millió forint között volt, az 

idei évben jelentkezett egy magasabb bevétel.  

Úgy gondolja, ha most januárban megtörténik az emelése ennek az adótételnek, illetve az 

iparűzési adóból, amit helyben hagynak, mert ezt sem látják még pontosan, hogy mi marad, 

lehet a növekmény helyben marad, ebből a két tételből tud majd az önkormányzat egy jelentős 

fejlesztési hitelforrást lehívni, amiből már jövőre el tud indulni az önkormányzat azon a 

területen, hogy jelentősen tudja javítani a belterületi utak állóképességét. 

10-15 év egy önkormányzat életében nem jelentős, de mégis akkor ennél sokkal rosszabb 

állapotban voltak az utak, némely utcában járhatatlanok voltak, a kátyúk újra keletkeznek.  
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A szociális oldalról megközelítve az adóemelést, biztosan lesz olyan, akinek ha a 3.000.- Ft 

megterhelő volt, akkor a 12.000.- Ft is megterhelő lesz, de maximálisan humánusan szokott az 

önkormányzat eljárni, bármilyen fizetési nehézség állna fenn a lakosoknál. 

Ezen a területen is meg kell próbálni utolérni a környező illetve Szeghalmi Járás településeit. 

Bucsán nincs más adótétel, ami más településen van. Az önkormányzat abból tud fejleszteni, 

amit a közösség adó formájában, vagy más hozzájárulás formájában fizet. 

2010 évet megelőzően úgy zajlott az utak karbantartása, hogy a lakosok hozzájárultak 

ugyanannyival járult hozzá az önkormányzat.  

Az lett volna a helyes, ha közös kötelezettségvállalás történik, és a kialakul egy sorrend, egy 

prioritás. Sajnos nagyon megdrágult a zúzott kő ára is, majdnem ötszörösére emelkedett.  

Ezt a tétel az, amiből tud az önkormányzat olyan jellegű kötelezettséget vállalni, amiből 

jelentős javulást érhető el az utak állapotában. 

 

Faluházi Sándor Attila alpolgármester: Igaz, hogy ha 500 forintjával emelték volna 

kommunális adó összegét évente, az lelkileg jobban elviselhetőbb lett volna a lakosságnak. 

Viszont az akkor az idei évre 3000 forintról 10.000 Ft-ra nőtt volna. Eddig ez az összeg a 

lakosság zsebében maradt. 

Az előző képviselő testületnek is tagja volt, így elmondhatja, hogy soha nem volt olyan, hogy 

ne engedtek volna be a településre vállalkozást.  Nem akarja, most részleteiben elmondani, 

hogy melyik esemény hogy történt, de fogadja el a képviselő úr, hogy nem úgy zajlott, ahogy 

a képviselő úr tudja, nem utasított el a képviselő-testület egyetlen vállalkozást sem. 

Ez mindig visszatérő téma, tudja, hogy maradt erről „tüske” a családban, de ebből a 

szemszögből máshogy értékeli ezt a történetet, mint a Lévai képviselő úr a saját 

szemszögéből. Szívesen elmondja, hogy hogyan látta, és ezt szívesen elmondja. 

 

Lévai János képviselő: Megköszönte, és a polgármester úrnak is megköszönte a válaszadást, 

nagyon meggyőző volt. 

 

Márki Tiborné képviselő: Véleménye szerint is ez egy nagyobb összeg, de ezzel kapcsolatban 

az a véleménye, hogy mint a családsegítő szolgálat vezetője jobban belelát a településen élők 

anyagi helyzetébe legyen szó nyugdíjasról vagy közfoglalkoztatottról. Nem olyan vészes a 

helyzet, mint amiről időnként beszélnek. Ha az emberek tudatosan készülnek arra, hogy nekik 

ezt az összeget be kell fizetniük, akkor ezt az összeget is akár havi szinten is össze tudják 

gyűjteni. Ha ezt így fogják kezelni, akkor nem fog problémát okozni ez a befizetés. 

A lakosságnak is kell valamit betenni a közösbe, hiszen elvárásaik vannak a falu vezetősége 

felé, kapjanak segély, csomagot, települési támogatást. Kedvezmények pedig vannak, az 

idősebb korosztály támogatására. 

 

Faluházi Sándor Attila alpolgármester: Azt kifejezetten jó ötletnek tartja, hogy lesznek 

fizetési kedvezmények. Ahol nincs ingatlan ott kevesebb összeget kell fizetni. 

 

Dr. Nagy Éva jegyző: A jegyzőkönyvek 15 napon belül minden esetben elkészülnek és a 

Törvényességi Osztály felé megküldésre kerülnek. Ha ez nem így volna, akkor már régen 

jelzés lenne erről, és az elkészült jegyzőkönyvek publikálásra kerültek, papír alapon a helyi 

könyvtárban fellelhetőek, határidőben, meg lehet őket tekinteni. A honlapon a változások 

aktualizálásra fognak kerülni. 

 

Harmati Gyula alpolgármester: Véleménye szerint jó lenne, ha a jövőben a napirendi 

pontoknál maradnának, mert így a testületi ülések indokolatlanul elhúzódnak. 
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Ha jól értette a kommunális adó bevétele infrastrukturális fejlesztésekre lesz fordítva, azaz 

aszfalt utakra. Reméli, hogy ettől függetlenül a járdaépítés is folytatódni fog. 

A nyáron egy vihar következtében a bisztróval szembeni buszmegálló megsemmisült. 

Megkérdez, hogy azt mikor tudják pótolni? Az eső elől nem tudnak hova állni, hajnalban, 

éjszaka, tömegközlekedésre ott várnak, mielőbbi megoldást kellene találni. 

Az iparűzési adóval kapcsolatban már hallott olyat, hogy elvonják a településektől és majd 

valamennyi részét visszaosztják. Ha ez így lesz akkor a települést mennyire fogja ez érinteni? 

A temetőhöz kivezető úttal kapcsolatosan, ha aszfaltozásra kerül akkor a mezőgazdasági 

gépek, hogyan fognak ott közlekedni? Mert ha továbbra is azon az útvonalon akkor az út 

rövid időn belül ismét javításra fog szorulni. 

A József Attila utca végén lévő törmelék mikor lesz szétszórva az utakra? Továbbá volt róla 

szó, hogy a lakosság részére is kerül kiosztásra tölteni való föld. Ez mikorra várható? 

 

Kláricz János polgármester: Megköszönte a hozzászólásokat. Alpolgármester úr kérdéseire a 

bejelentések napirendi pontban szeretne reagálni.  

 

Megkérdezte, hogy van-e még valakinek kérdése, hozzászólása? 

Mivel nem volt, kérte a képviselő-testület tagjait, aki elfogadja Bucsa Község Önkormányzata 

Képviselő-testületének a helyi adókról szóló rendelete megalkotását, kézfelemeléssel 

szíveskedjen szavazni. 

 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelenlévő 6 tagja 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő rendeletet alkotta: 

 

Bucsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

11/2024. (X. 31.) önkormányzati rendelete 

 

a helyi adókról 

 

Bucsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi adókról szóló 1990. évi C. 

törvény 1. § (1) bekezdésében, a 43. § (3) bekezdésében és a 45. §-ában kapott felhatalmazás 

alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés h) pontjában meghatározott feladatkörében 

eljárva, a gazdasági kamarákról szóló 1999. évi CXXI törvény 37. § (4) bekezdésében 

biztosított véleményezési jogkörében eljáró Békés Vármegyei Kereskedelmi és Iparkamara 

véleményének kikérésével a helyi adókról illetékességi területén a következőket rendeli el: 

 

A rendelet hatálya 

1. § 

 

Bucsa Község Önkormányzata magánszemélyek kommunális adóját és iparűzési adót vet ki 

illetékességi területén. 

Magánszemélyek kommunális adója 

2. § 

 (1) Az adó tárgya: 

a) lakás és a nem lakás céljára szolgáló épület, épületrész, nem magánszemély 

tulajdonában lévő lakás lakásbérleti joga, 

b) telek. 

(2) Az adó évi mértéke: 

a) lakás és a nem lakás céljára szolgáló épület, épületrész, nem magánszemély 

tulajdonában lévő lakás lakásbérleti jogonként után 12.000.- Ft/év. 
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b) telek után 9.000.- Ft/év. 

 

3. § 

Mentesség illeti meg a következő helyrajzi számú ingatlanokat: Bucsa belterület 1220, 1221, 

1224, 1225. 

4. § 

(1) 50 % kedvezmény illeti meg az adóalanyt, ha a tárgyévben a 70. életévét betöltötte, az 

állandó lakóhelye Bucsa településen van és ott életvitelszerűen él.  

(2) A kedvezmény az adóalanyt a tárgyévet (70. életév betöltését) követő év január 01. 

napjától illeti meg.  

(3) Ha az adott ingatlannak több tulajdonosa van, akkor valamennyi tulajdonos esetében 

teljesülnie kell a (1) bekezdésben leírtaknak.  

(4) A tárgyévi kedvezmény igénybevétele minden év február 15 napjáig kerülhet sor e 

rendelet 1. melléklete szerinti kérelem nyomtatvány benyújtása útján. A határidő elmulasztása 

jogvesztő. 

Helyi iparűzési adó 

5. § 

(1) Adókötelezettség terheli a helyi adókról szóló 1990. évi C. törvény (továbbiakban Htv.) 

35. § szerinti adóalanyokat. 

(2) Az adó mértéke az iparűzési tevékenység után az adóalap 2 %-a. 

(3) Mentesek a helyi iparűzési adó megfizetése alól a Htv. 39/C. § (3) bekezdésében 

meghatározott adóalanyok. 

Záró rendelkezések 

6. § 

 

(1) Hatályát veszti a Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testületének a helyi adókról 

szóló 20/2017.(XII.22.) önkormányzati rendelet.  

 

(2) Az e rendeletben nem szabályozott kérdésekben a helyi adóról szóló 1990. évi C. tv., 

valamint az adózás rendjéről szóló 2017. évi CL. tv. rendelkezéseit kell alkalmazni.  

 

7. § 

 

Ez a rendelet 2025. január 1-jén lép hatályba. 

 

Bucsa, 2024. október 30.  

 

 

 

           Kláricz János     Dr. Nagy Éva 

                      polgármester           jegyző 

 

 

Kihirdetésre került: 2024. október 31. 

 

 

        Dr. Nagy Éva 

             jegyző  
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1. melléklet a 11/2024. (X. 31.) önkormányzati rendelethez 
 

Bucsai Közös Önkormányzati Hivatal 

Adóhatósága 

Székhely: 5527 Bucsa, Kossuth tér 6. Tel.: 66/585-520. 

E-mail: adougy@bucsa.hu 

 

K É R E L E M  

 

a 11/2024.(X.31.) önkormányzati rendelet a helyi adókról  

a magánszemélyek kommunális adójához kedvezmény megállapítása iránt 

 

 

Kérelmező neve:_________________________________________________________ 

Születési neve: __________________________________________________________ 

Anyja születési neve: _____________________________________________________ 

Születési helye: ____________________ideje: ________év __________hó_______nap 

Állandó lakcíme:_________________________________________________________ 

Adótárgy Hrsz.:__________________________________________________________ 

 

Fent nevezett adózó a magányszemélyek kommunális adójának 50 %-os kedvezményét 

kérem az alábbi indokom alapján: 

 

Tárgyi adóévet megelőzően a 70. életévet betöltöttem, az adótárgyat képező lakóingatlan 

a bejelentett állandó lakóhelyem tárgyév január 1-én, és abban életvitelszerűen élek. 

 

Név: ___________________________Szül.hely, idő: _________________tul.hányad:______ 

 

Név: ___________________________Szül.hely,idő: _________________tul.hányad:______  

 

Név: ___________________________Szül.hely, idő: _________________tul.hányad:______ 

 

Név: ___________________________Szül.hely,idő: _________________tul.hányad:______  

 

Büntetőjogi felelősségem tudatában kijelentem, hogy a fenti adatok a valóságnak 

megfelelnek. 

A kedvezmény megadását minden évben ismételten kérni kell, a szükséges 

igazolásokat(személyi igazolvány, lakcímkártya) a kérelemmel együtt kell benyújtani. 
 

Bucsa, __________év ____________hó ______nap 

                                                                                                   _____________________                      

                                                                                                                   aláírás  

mailto:adougy@bucsa.hu
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Hatásvizsgálati lap 
 

I. Társadalmi hatás:  

Év közbeni módosítás nem teheti terhesebbé az adózók fizetési kötelezettségét. Az 

adóemelést 2025. évtől vezeti be az önkormányzat. 

 

II. Gazdasági hatás:  

A beszedett helyi adó az önkormányzat egyik fontos, meghatározó bevétele, mely 

hozzájárul az önkormányzati, közösségi kiadások finanszírozásához, az önkormányzat 

gazdálkodását segíti és támogatja. Az emelés az önkormányzat saját bevételeit hivatott 

növelni. 

 

III. Költségvetési hatás:  

A helyi adó az önkormányzati bevétel egyik jelentős eleme. A helyi adómértékek emelésével 

az önkormányzati költségvetés bevétele és főösszege növekszik. 

 

IV. Környezeti következmények:  

A rendeletnek közvetlen környezeti hatása nincs. 

 

V. Egészségügyi következmények:  

A rendeletnek közvetlen egészségi hatása, egészségügyi következménye nincs. 

 

VI. Adminisztratív terheket befolyásoló hatás: 

A rendelet megalkotásának az adminisztratív terheket tekintve új, többlet terheket 

eredményező hatása nincs, a rendelet alkalmazása az eddigi adminisztratív munka további 

szükségességét igényli. 

 

VII. A jogszabály megalkotásának szükségessége:  

Az önkormányzat 1992 óta nem emelte a kommunális adó mértékét, szükséges volt annak 

felülvizsgálata. A gazdasági, költségvetési felülvizsgálat az adó rendelet szerinti 

megemelésének szükségességét mutatta. 

 

VIII. A jogalkotás elmaradásának várható következményei: 

A rendelet megalkotásának elmaradása nem jár negatív következménnyel. 

 

IX. A jogszabály alkalmazásához szükséges személyi, szervezeti, tárgyi és pénzügyi 

feltételek: 

A személyi, szervezeti, tárgyi és pénzügyi feltételek rendelkezésre állnak. 

 

Bucsa, 2024. október 30. 

        Dr. Nagy Éva 

              jegyző 

 

 

3. napirendi pont: Kóti Árpád Faluház és Könyvtár intézményvezetői pályázat kiírása 

 

Kláricz János polgármester: Előterjesztette a harmadik napirendi pontot, a Kóti Árpád 

Faluház és Könyvtár intézményvezetői pályázat kiírását. 

Az intézményvezetői megbízatása 2024. december 31. napjával lejár, szükséges az 

álláspályázat kiírása az erre hivatott felületen. 
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Megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása? 

Mivel nem volt, kérte a képviselő-testület tagjait, aki elfogadja a Kóti Árpád Faluház és 

Könyvtár intézményvezetői pályázat kiírását, kézfelemeléssel szíveskedjen szavazni. 

 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelenlévő 6 tagja 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

64/2024.(X.30.) Képviselő-testületi határozat 

Kóti Árpád Faluház és Könyvtár intézményvezetői pályázat kiírása 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Kóti Árpád Faluház és Könyvtár 

intézmény intézményvezetői álláshely betöltésére az e határozat mellékletében 

részletezett pályázati felhívást elfogadja és közzéteszi. 

Felelős: Kláricz János polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

1. melléklet 

 

Kóti Árpád Faluház és Könyvtár intézményvezetői álláshely betöltésére 

 

1. A pályázatot kiíró adatai 

A szervezet neve: Bucsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

A szervezet címe: 5527 Bucsa Kossuth tér 6. 

A kapcsolattartó neve: Kláricz János polgármester 

A kapcsolattartó telefonszáma: 66/585-520 

A kapcsolattartó e-mail címe: titkarsag@bucsa.hu 

 

2. A pályázatra kiírt munkaköri adatok 

 

 A pályázatra kiírt munkakör pontos neve: Kóti Árpád Faluház és Könyvtár 

intézményvezető. 

A pályázatra kiírt munkakörbe tartozó lényeges feladatok felsorolása: A kulturális javak 

védelméről és a muzeális intézményekről, nyilvános könyvtári ellátásról és a 

közművelődésről szóló 1997.évi CXL. törvényben foglalt könyvtári és közművelődési 

feladatok ellátása. Az intézmény egyszemélyi felelős vezetője, aki felelős a jogszabályokban, 

az intézmény Alapító Okiratában és a Szervezeti és Működési Szabályzatában 

meghatározottak betartásáért, az intézmény szakszerű és törvényes működéséért, az ésszerű és 

takarékos gazdálkodásáért, a fenntartó által hozott intézményt érintő döntések végrehajtásáért. 

Az intézmény tevékenységi körébe tartozó feladatok vezetői szintű irányítása, munkáltatói 

jogkör gyakorlása. Feladatkörében a település közművelődési tevékenységének, a helyi 

ünnepségek, rendezvények lebonyolításának koordinálása. 

 

3. A kinevezés ideje 

A munkaviszony időtartama: 2025. január 1. – 2029. december 31. 

Az intézményvezető vezető állású munkavállaló. 

Munkaidő: Teljes munkaidős 

4. A munkavégzés helye 

A munkavégzés helye: 5527 Bucsa Kossuth u. 37. 

5. Illetmény 

Illetmény: A munka törvénykönyvéről szóló 2012. évi I. törvény (továbbiakban: Mt.) szerint. 

 

mailto:titkarsag@bucsa.hu
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6. Feltételek, előnyök 

 

A pályázat feltételei: • elvárt végzettség: felsőfokú végzettség és közművelődési 

szakképzettség vagy nem szakirányú felsőfokú végzettség és felsőfokú szakirányú 

szakképesítés; 

 

• végzettségének, szakképzettségének vagy szakvizsgájának és egyben az intézmény 

alaptevékenységének megfelelő feladatkörben legalább ötéves szakmai gyakorlatot szerzett; 

• államháztartási és vezetési ismereteket nyújtó, legalább 120 órás képzés igazolt elvégzése, 

ennek hiányában a vezető állású munkavállalói munkakör betöltését követő két éven belül a 

képzés elvégezése, és az azt igazoló okirat bemutatása a munkáltatói jogkör gyakorlójának; 

• magyar állampolgárság; 

• büntetlen előélet, továbbá nem áll a tevékenység folytatását kizáró foglalkoztatástól eltiltás 

hatálya alatt; 

• cselekvőképesség; 

• az egyes vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettségekről szóló 2007. évi CLII. törvény alapján 

vagyonnyilatkozat-tételi eljárás lefolytatásának vállalása. 

 

Előnyök a pályázat elbírálása során:  

• felhasználói szintű MS Office (irodai alkalmazások) ismerete. 

 

7. A pályázat kötelezően benyújtandó dokumentumai 

A pályázat kötelezően benyújtandó dokumentumai: • részletes szakmai önéletrajz, 

• az intézmény vezetésére, fejlesztésére vonatkozó részletes szakmai és vezetési program (a 

szakmai helyzetelemzésre épülő fejlesztési elképzeléssel); 

• iskolai végzettséget, szakképzettséget tanúsító okirat(ok) és egyéb 

végzettségek,bizonyítványok másolata; 

• a feltételként előírt szakmai gyakorlatról szóló igazolás(ok) másolata; 

• igazolás a 39/2020. (X. 30.) EMMI rendelet 4. § (1) bek. szerinti államháztartási és vezetési 

ismereteket nyújtó, legalább 120 órás képzés elvégzéséről, vagy nyilatkozat arról, hogy a 

vezetői munkakör betöltését követő két éven belül a képzést elvégzi és az azt igazoló okiratot 

bemutatja a munk. jogkör gyakorlójának. Ha mentesül a képzés elvégzésének kötelezettsége 

alól (jogász vagy közgazdász szakképzettséggel rendelkezik, vagy a képzést az 

intézményvezetői munkakör betöltését megelőzően elvégezte), az erről szóló ig. bemutatása, 

• 3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítvány, mely tartalmazza, hogy a pályázó 

foglalkozástól eltiltás hatálya alatt nem áll; 

• hozzájárulás a pályázati anyagban foglalt személyes adatok pályázati eljárással 

összefüggésben szükséges kezeléséhez; ahhoz, hogy a pályázati anyagot a véleményező 

bizottság és testület megismerhesse. 

• nyilatkozat az Mt. 211. § szerinti összeférhetetlenség hiányáról; arról, hogy a pályázó nem 

áll cselekvőképességet kizáró vagy korlátozó gondnokság alatt; vagyonnyilatkozat tételi 

kötelezettség teljesítéséről; a pályázat nyilvános ülésen történő elbírálásához hozzájárul-e, 

vagy zárt ülést kér 

8. A pályázat benyújtása 

Határidő: 2024. november 20. 

Mód: Postai úton vagy személyesen a Bucsai Közös Önkormányzati Hivatal címére történő 

megküldéssel (5527 Bucsa, Kossuth tér 6.). Kérjük a borítékon feltüntetni a pályázat 

iktatószámát: ………../2024., valamint a munkakör megnevezését: Kóti Árpád Faluház és 

Könyvtár intézményvezető. 

9. A pályázat elbírálásának módja, rendje, határideje 
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Határideje: 2024.12.20. 

Módja: A Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság véleményezését követően, a megbízásról 

Bucsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete dönt, fenntartva a jogot arra, hogy a 

pályázati eljárást eredménytelenné nyilvánítsa. 

10. A pályázat publikálásának időpontja 

A pályázat publikálásának időpontja: 2024.10.31. 

Elérési helye: Bucsa Község Önkormányzata hirdetőtáblája Bucsa község hivatalos 

honlapján, www.bucsa.hu 

 

 

4. napirendi pont: Döntés a 2025 évi folyószámla hitelkeret szerződés megkötésével 

kapcsolatosan 

 

Kláricz János polgármester: Előterjesztette a negyedik napirendi pontot a 2025 évi 

folyószámla hitelkeret szerződés megkötésével kapcsolatos döntést. 

 

Megkérdezte Márki Tiborné elnököt, hogy kíván-e kiegészítést tenni? 

 

Márki Tiborné képviselő: A Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság véleményezte a 2025 

évi folyószámla hitelkeret szerződés megkötését, amit el is fogadott és a Képviselő testület 

felé is elfogadásra javasol. 

 

Kláricz János polgármester: A folyószámla hitelkeret szerződést az önkormányzat minden 

évben megújítja, és legfeljebb 30.000.000.-Ft összegre köti meg, általában 29.000.000.- Ft-ra 

szokta az önkormányzat megkötni. Ez egy szükséges likvidhitel, amely részleteiben nincs 

benne semmilyen eltérés a korábbi évekhez képest. 

Megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása? 

Mivel nem volt, kérte a képviselő-testület tagjait, aki elfogadja az a 2025 évi folyószámla 

hitelkeret szerződés megkötésével kapcsolatos döntést, kézfelemeléssel szíveskedjen 

szavazni. 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelenlévő 6 tagja 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

   65/2024. (X.30) Képviselő-testületi határozat 

Döntés a 2025. évi folyószámla hitelkeret szerződés megkötésével kapcsolatosan 

A Képviselő-testület nettó finanszírozási projektek biztonságos megvalósíthatósága érdekében 

kéri az MBH Bank Nyrt-t, hogy 2025. január 1-jétől Bucsa Község Önkormányzatával 

legfeljebb 30.000.000 Ft összegre szóló folyószámla hitelkeret szerződést kössön 2025. évre. 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a hitelkeret szerződés megkötésével 

kapcsolatos teendők ellátásával és a hitelkeret szerződés aláírásával. 

Felelős: Kláricz János polgármester 

  Dr. Nagy Éva jegyző 

 Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi főmunkatárs 

Határidő: értelem szerint 

 

5. napirendi pont:   A fogorvosi alapellátással kapcsolatos döntés meghozatala - 

Feladatellátási szerződés megkötése a Szentpéteri-Dental Kft-vel 

 

http://www.bucsa.hu/
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Kláricz János polgármester: Előterjesztette az ötödik napirendi pontot, a fogorvosi 

alapellátással kapcsolatos döntés meghozatalát, - Feladatellátási szerződés megkötését a 

Szentpéteri-Dental Kft-vel.  

Dr. Szentpéteri Diána fogorvos praxisjogosan fogja ellátni a körzetet, a vele megkötendő 

feladatellátási szerződést az önkormányzat 2024. december 1-jétől köti meg, 6 évre.  

Az Országos Kórházi Főigazgatóságnak van olyan programja, hogy letelepedési támogatást is 

tud igényelni, ez nem azt jelenti, hogy itt Bucsán fog lakni, a közeli Püspökladány városban 

él, onnan fog bejárni. A heti rendelési idő is növekszik, heti 11 óra helyett heti 20 órában 

fogja ellátni a feladatot.  

A doktornő ismeri az önkormányzat fejlesztési feladatait, tudomása van róla, hogy tavasszal 

indul az új rendelő építése. 

 

Dr. Nagy Éva jegyző: A településre vonatkozóan heti 18,5 óra a rendelési idő, és 1,5 óra 

prevenciós tanácsadás. Továbbá Dr. Szentpéteri Diána 2 órában magánrendelést is fog tartani, 

ehhez a rendelőt igénybe venné, a képviselő-testületnek így szükséges ehhez hozzájárulnia. 

 

Kláricz János polgármester: Megkérdezte a képviselőket, van-e még valakinek kérdése, 

hozzászólása? 

 

Mivel több kérdés és hozzászólás nem volt, kérte a képviselő-testület tagjait, kézfelemeléssel 

szíveskedjenek szavazni, aki a Szentpéteri-Dental Kft-vel megkötendő Feladatellátási 

szerződést elfogadja.  

 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelenlévő 6 tagja 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

   66/2024.(X.30.) Képviselő-testületi határozat 

  Feladatellátási szerződés megkötése a Szentpéteri-Dental Kft-vel  

1./ Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete Bucsa településen a fogorvosi – vegyes 

körzete ellátására (NEAK által megállapított 9 jegyző finanszírozási azonosítója: 040096001) 

„Feladatellátási szerződés”-t köt a Szentpéteri-Dental Kft-vel (székhelye: 4150 Püspökladány, 

Bem utca 8/A. cégjegyzékszám: 04-04-036464, adószám: 32671627-2-09) képviseli Dr. 

Szentpéteri Diána fogszakorvos. 

2./A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az e határozat melléklete szerinti  

Feladatellátási szerződés aláírására.  

Felelős: Kláricz János polgármester 

Határidő: értelem szerint  

 

Kláricz János polgármester: Kérte a képviselő-testület tagjait, szíveskedjenek döntést hozni a 

fogorvosi rendelő ingyenes használatáról Dr. Szentpéteri Diána fogszakorvos magánrendelése 

tartásához. 

Dr. Szentpéteri Diána az előzetes egyeztetések során tájékoztatta Önkormányzatunkat, hogy a 

kötelező működtetési feladatok ellátásán túl magánrendelést is kíván folytatni, amelyet 

hetente egy napon kettő óra keretében. 

A működési engedélyezési eljárás során szükséges igazolni, hogy a rendelő magánrendelési 

célra történő igénybevételéhez a képviselő-testület hozzájárult, javaslatom, hogy a külön 

szolgáltatásért díjazást a testület ne kérjen, azt ingyenesen biztosítsuk, hiszen az a lakosok 

számára, hogy a doktornő praxisjogosan működteti a szolgálatot már minőség javulással jár, 

hiszen a korábbi 11 órás helyettesítés helyett heti 20 órában lesz fogorvosa a községnek, a 

magánrendeléssel a szolgáltatások köre tovább bővül.  
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Megkérdezte a képviselőket, van-e még valakinek kérdése, hozzászólása? 

 

Mivel több kérdés és hozzászólás nem volt, kérte a képviselő-testület tagjait, kézfelemeléssel 

szíveskedjenek szavazni, aki egyetért azzal, hogy Dr. Szentpéteri Diána fogszakorvos a 

Bucsa, Kossuth Lajos u. 65. szám alatti fogorvosi rendelőt magánrendelés tartása céljából 

ingyenesen igénybe vegye. 

 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelenlévő 6 tagja 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

   67/2024.(X.30.) Képviselő-testületi határozat 

Hozzájárulás a Bucsa, Kossuth Lajos u. 65. szám alatti rendelő  

fogorvosi magánrendelés tartásához 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, hogy az 5527. Bucsa, 

Kossuth Lajos u. 65. szám alatti Bucsa vegyes fogorvosi rendelőben Dr. Szentpéteri Diána 

(orvosi pecsétszám: 75974, lakcím: 4150. Püspökladány, Bem u 8/A.) fogszakorvos a napi 

rendelési időn túlmenően, magánrendelést tartson, a rendelő helyiséget ingyenesen igénybe 

vegye. 

Felelős: Kláricz János polgármester 

Határidő: azonnal 

 

6. napirendi pont: Felhatalmazás az I. sz. vegyes háziorvosi körzet 2024. december 1. 

napjától történő működtetésére DRGP-ONE Kft-vel megkötendő Megbízási szerződés 

aláírására  

 

Kláricz János polgármester: Előterjesztette a hatodik napirendi pontot, a megbízási szerződés 

megkötését háziorvosi alapellátás helyettesítéssel történő ellátására. 

  

A képviselő-testület számára ismeretes, hogy 2024. december 1. napjától az I. sz. vegyes 

háziorvosi körzet működtetési feladatai visszaszállnak önkormányzatunkra.  

Bár november 30. napját követően még hat hónapig a praxisjog értékesítésének a joga korábbi 

háziorvost illeti meg, ezért a körzet praxisjogos kiírására nem tudunk jelenleg sort keríteni, 

így csupán a helyettesítésre tudunk szerződést kötni, az eddig is helyettesítési feladatokat 

ellátó Dr. Szerze Péter (orvosi bélyegző száma. 59448) háziorvossal, vagyis az által a 

képviselt DRGP-ONE Kft (székhelye: 4211. Ebes, Kossuth u. 16. adószáma: 27893106-2-09 

cégjegyzékszám. 09-09-031511). 

A doktor úrral előkészített a 2024. december 1. napjától a háziorvosi szolgálat működtetésére 

vonatkozó Megbízási szerződés tervezetet az előterjesztés mellékleteként megismerésre 

megküldök.  

 

Kérem a tisztelt Képviselő-testületet, hogy a Megbízási szerződést tervezetet megvitatni 

szíveskedjenek, majd ezt követően a szerződést jóváhagyni, és annak aláírására részemre 

felhatalmazást adni szíveskedjenek.  

 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelenlévő 6 tagja 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 
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68/2024.(X.30.) Képviselő-testületi határozat 

Felhatalmazás az I. sz. vegyes háziorvosi körzet 2024. december 1. napjától történő 

működtetésére DRGP-ONE Kft-vel megkötendő Megbízási szerződés aláírására  

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Bucsa I. sz. vegyes háziorvosi alapellátási 

tevékenység (NEAK azonosító: 040090043) 2024. december 1. napjától történő 

működtetésére a DRGP-ONE Kft-vel (székhelye: 4211. Ebes, Kossuth utca 16. adószáma: 

27893106-2-09, cégjegyzékszám: 09-09-031511) képviselője: Dr. Szerze Péter (orvosi 

bélyegző száma: 59448) határozatlan időre megkötendő Megbízási szerződés aláírása 

felhatalmazza a polgármestert, a Megbízási szerződés tervezete e határozat mellékletét képezi. 

Felelős: Kláricz János polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

7. napirendi pont: Bejelentések 

 

Kláricz János polgármester: Előterjesztette az utolsó napirendi pontot. 

 

A felvetett kérdésekre válaszolt:  

Az iparűzési adó elvonásával kapcsolatosan tájékoztatta a képviselőket, hogy az idei évi 

növekmény még az önkormányzatoknál marad. A jövő év tekintetében még nem tud pontosan 

nyilatkozni. Meglátása szerint egy évnyi iparűzési adót vinne el az állam, az azt követő 

években a településeken maradna a növekmény. Nagyon negatívan nem érintené még Bucsa 

Község Önkormányzatát. 

Van az önkormányzatnak egy nagyobb projektje aszfaltozással kapcsolatosan, amelyben a 

vízhálózat cseréje is benne van. Nagyon sok helyen szükséges egyidőben elvégezni a hálózat 

cseréjét is, bár nem mindenhol az út alatt helyezkedik el.  

Megyei szinten előzetes egyeztetések folynak, és dedikált forrásokra kell a műszaki 

tartalmakat előkészíteni. Bucsa Község Önkormányzat is készül ennek a forrásnak a 

elnyerésére. A tervek már elkészültek ezért is tartja fontosnak ennek a beruházásnak a 

megvalósítását. 

Buszváróval kapcsolatban az a meglátása, hogy oda már nem egy gyorsan összedobott (bódét) 

buszvárót kellene tenni, hanem egy esztétikusabb kialakítású váróban kellene gondolkozniuk. 

Például kisméretű tégla és polikarbonát felhasználásával. Az idei évben a betonműveket 

ehhez ki tudják alakítani, ha az időjárás lehetővé teszi. Most végeztek a járdákkal, de sajnos 

az a probléma, hogy az önkormányzatnak nincs olyan szakembere, aki kőműves és 

megfelelően ellátja ezeket a feladatokat. 

 

A meglévő aszfaltutak felújításával (Hunyadi utca) kapcsolatos felvetésre válaszul elmondta, 

hogy a Belügyminisztérium több éve nem írt ki pályázatot, ha jövőre kiírásra kerül 

mindenképpen beadja a pályázatot az önkormányzat. Azonban ennek az útnak nincs alapja, 

ami azt jelenti, hogy hosszú távú felújítása is csak azt eredményezi, hogy végül fel kell majd 

marni, és útalappal ellátni, mert addig csak foltozgatni lehetséges. 

 

A lakosoknak ígért zúzott követ már szívesen kiosztották volna, viszont még nincs lezúzva, 

kiporciózva, mert a vállalkozót elszólította a faluból más munka. Ha megtörténik a lezúzás, 

akkor végére érnek ennek, és a földet is tudják onnan szállíttatni. A munkagéppel 

kapcsolatosan pedig olyan elgondolása van az önkormányzatnak, hogy váltani szükséges egy 

kisebb 
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Lévai János képviselő: Felvetette, hogy a községben több olyan út, járdaszakasz van és 

vannak üres telkek, nincs gazdája, vagy nagyon messze laknak, vagy az Ady Endre utcán ott 

van a régi Tüzép, ahol fahajtások vannak, nem lehet közlekedni. 

A Szabadság utca végén is van olyan járdaszakasz. Ezeket a helyeket, járda tisztításokat 

valahogyan kezelni kellene az önkormányzatnak. 

 

Kláricz János polgármester: Ha egységként kezelnék, akkor egy-egy húszperces munka lenne 

a letisztítása, karbantartása, de nem szabad ezeket a feladatokat az önkormányzatnak 

felvállalni. A jegyző asszony felhívja a terület tulajdonosoknak figyelmét, hogy milyen 

jellegű kötelezettségei vannak. Ha egy évben egyszer történik egy karbantartás, egy terület 

tisztítása, akkor is eredményt ért el az önkormányzat. Az a véleménye, hogy nem állhat bele 

az önkormányzat abba, hogy magántelkeket elkezd rendbe tenni, mert joggal jönne a kritika, 

és az ellenkezőjét érnék el vele, és azt a tulajdonost tüntetnék ki, aki nem végzi el, aki nem 

tesz eleget a kötelezettségének. 

 

Lévai János képviselő: Megköszöni a választ.  

 

Kláricz János polgármester: Megkérdezte a képviselőket, van-e valakinek kérdése, 

hozzászólása?  

 

Mivel több kérdés és hozzászólás nem volt, az ülést 8,55 órakor bezárta.  

 

 

kmf. 

 

 

 

 

Kláricz János             Dr. Nagy Éva  

polgármester      jegyző 

 

 

 

           Komroczkiné Nagy Edit  

              jegyzőkönyvvezető 


